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Clive Dimmock is Professor of Educational Leadership and Director of the Centre for 
Educational Leadership and Management at the University of Leicester in the UK. He 
has worked in Universities on three continents – in the UK at Cardiff University, and 
currently, the University of Leicester; in Australia at the University of Western 
Australia in Perth; and in Asia at the Chinese University in Hong Kong. He has 
published many books, book chapters and refereed journal articles on his main 
research interests, namely - cross-cultural international and comparative school 
leadership (mainly Chinese and Anglo-American), leading multi-ethnic schools, 
school reform and re-design for better teaching and learning; strategic leadership; how 
leadership links to teaching and learning; and the life history approach to studying 
educational leaders. During his career, he has been a consultant to many governments, 
including Australian states, Brunei, Cyprus, the UK, and Hong Kong. He has run 
principal training programmes in all of those places as well as in the USA. In his 
spare time, he enjoys sport – he is an avid supporter of Tottenham Hotspur in the 
Premiership; he enjoys working out in, and the pain of, the gym; country walking 
around Cambridge where he lives; and gardening. 
 
 
 
Clive Dimmock 教授的簡歷 
 
Clive Dimmock 是英國萊斯特(Leicester)大學教育領導學教授，也是該大學教育

領導與管理中心總監。他的教學經驗橫歷三個大洲——包括在歐洲的英國加的

夫(Cardiff)大學和目前任職的萊斯特大學、澳洲珀斯的西澳大學，以及亞洲的香

港中文大學。他的主要研究興趣包括：不同文化與國家之間的學校領導比較

（主要是中國文化與英美文化）、多種族學校的領導、為改善教與學而進行的

學校改革與重構、策略性領導、領導與教學之關係，以及運用生命歷史(life 
history)方法研究教育領導者。在這些領域內，他發表了許多學術專書、專章及

學報論文。在其學術生涯中，他曾擔任許多國家和地區政府的顧問，包括澳

洲、汶萊、塞浦路斯、英國及香港。他在這些地區以及美國都主持過重要的培

訓課程。閒暇時，他非常熱愛運動——他是「熱刺」足球隊的忠實支持者，享

受在健身室的鍛鍊以及痛楚；他喜歡在所居住的劍橋的郊野漫步，並且喜歡園

藝。 
 


